

BASEL PAVILLON 2022

FAQ ENG

Open Call

What is expected as part of the prequalification? Already a specific pavilion idea with integration of the specified components? Or only abstract or conceptual sketches without concrete reference to the pavilion? We ask for clarification.

In the context of the Open Call, a design and conceptual approach (sketches, collages, etc.) to the question of circular building is expected. The actual design will take place in the second phase, based on the component catalogue.

Is there a fee for participation?

No, there is no participation fee.

CV: To what extent is the CV of the participants decisive for the selection of the competition participants? Can/should samples of work also be included in the CV? Is there a limit to the number of pages?

The CV will not be decisive for the selection. It only serves as an orientation for the jury regarding the architectural background of the participants. The A3 with the idea sketch is decisive. There is no limit to the number of pages in the CV.

Component Catalogue

Where can I find the online catalog of the parts, which serves as the program for the competition?

The catalogue of components is still in progress. It will be put online for the competition phase from October. For the Open Call, we are particularly interested in a conceptual approach to the theme of circular building and pavilion. It is not yet about a particular project.

What are the component images shown on the brief pdf? Are they part of a schedule of materials we should utilise?

No, the elements are only for illustration. For phase 2 of the competition, all participants will have online access to the component catalogue. This is currently in preparation.

Site

Do you have any more information regarding the proposed site, use, and scale of the pavilion?

BASEL PAVILLON 2022

All further information on the pavilion will be sent to the selected participants in the form of a detailed competition programme at the beginning of October. For the Open Call, only a conceptual idea for the questions of circular building and pavilion is expected. The actual design will take place in phase two.

The pavilion is to be located in the Dreispitz. Is there a predefined location on the site, or is it part of the prequalification or proposal?

The exact location on the Dreispitz site is still being clarified with the Christoph Merian Foundation. It will be specified for the competition. It is therefore not part of the open call (prequalification).

Is the Open call for The Basel Pavillon 2022, open for students of architecture?

Students can participate in the Open Call, but would then have to join forces with a professional team of architects or planners for the competition.

Competition procedure

We assume that this is not an anonymous competition. Is this assumption correct?

No, the Open Call and the subsequent competition are not anonymous.

Prize money/compensation

Will the second phase with 4 selected participants be financially compensated?

Each team will receive CHF 2'000 for participating in the competition. In addition to the 4 selected teams from the Open Call, there will be 8 more teams that will be directly nominated by the jury members. So there are 12 teams in total.

Will the planning phase of the winning project be financially compensated until realization?

A lump-sum fee of CHF 20,000 has been set for the planning phase. With a maximum construction sum of CHF 150,000, this corresponds to approx. 13%.

Pavillon

Are there any basic requirements that the pavilion must fulfill? Do interior spaces have to be provided? Do there have to be exhibition areas?

No, the pavilion has no actual function. It serves primarily for the experience of space, for contemplation. However, suggestions may be made for play and use.

BASEL PAVILLON 2022

Are there any specifications for the maximum or minimum dimensions for the pavilion?

The floor area should not exceed 100 square meters.

How long will the pavilion be in place?

The pavilion is expected to stand from May to September 2022.

BASEL PAVILLON 2022

FAQ

DE

Open Call

Was wird im Rahmen der Präqualifikation erwartet? Bereits eine spezifische Pavillon-Idee mit Integration der vorgegebenen Bauteile? Oder nur abstrakte bzw. konzeptionelle Skizzen ohne konkreten Bezug zum Pavillon? Wir bitten um Präzisierung.

Im Rahmen des Open Calls wird ein gestalterischer und konzeptioneller Zugang (Skizzen, Collagen etc) zur Fragestellung des zirkulären Bauens erwartet. Der eigentliche Entwurf erfolgt in der zweiten Phase, basierend auf dem Bauteilkatalog.

Ist die offene Ausschreibung für den Basler Pavillon 2022 auch für Architekturstudierende offen?

Studierende können an der Open Call teilnehmen, müssten sich dann aber für den Wettbewerb mit einem professionellen Team von Architekten oder Planern verstärken.

Ist die Teilnahme kostenpflichtig?

Nein, es besteht keine Teilnahmegebühr.

Gewichtung CV: Wie stark ist das CV der Teilnehmer massgebend für die Auswahl der Wettbewerbsteilnehmer? Dürfen/sollen im CV auch Arbeitsproben ersichtlich sein? Gibt es eine Begrenzung der Seitenanzahl?

Der CV wird bei der Auswahl nicht massgebend sein. Er dient der Jury lediglich zur Orientierung über die architektonische Herkunft der Teilnehmer. Entscheidend ist das A3 mit der Ideenskizze. Es gibt keine Begrenzung der Seitenzahlen beim CV.

Wettbewerbsverfahren

Wir gehen davon aus, dass es sich nicht um einen anonymen Wettbewerb handelt. Stimmt diese Annahme?

Nein, der Open Call sowie der anschliessende Wettbewerb sind nicht anonym.

Standort

Der Pavillon soll im Dreispitz stehen. Gibt es einen vorgegebenen Ort auf dem Areal, oder ist es Teil der Präqualifikation oder des Wettbewerbsbeitrages einen Vorschlag zu machen?

BASEL PAVILLON 2022

Der genaue Standort auf dem Dreispitz Areal ist noch in Abklärung mit der Christoph Merian-Stiftung. Für den Wettbewerb wird er vorgegeben. Er ist insofern nicht teil des Open Calls (Präqualifikation).

Bauteilkatalog

Es sind 3 wiederverwendbare Bauteile vorgegeben. Wie ist dies zu verstehen? Wie viele dieser Bauteile sind verfügbar? Sind deren Dimensionen bekannt? Sind die anderen erforderlichen Bauteile frei wählbar?

Die Bauteile im Open Call dienen nur zur exemplarischen Illustration. Der eigentliche Bauteilkatalog wird den Teilnehmern des Wettbewerbs ab der zweiten Phase im Oktober vorgestellt und zugänglich gemacht.

Wo kann ich den Online-Katalog der Bauteile finden, der als Programm für den Wettbewerb dient?

Der Katalog der Bauteile ist noch in Arbeit. Er wird für die Wettbewerbsphase ab Oktober online gestellt. Bei der Offenen Ausschreibung sind wir vor allem an einer konzeptionellen Auseinandersetzung mit dem Thema Rundbau und Pavillon interessiert. Es geht noch nicht um ein bestimmtes Projekt.

Preisgeld/Entschädigung

Wird die zweite Phase mit 4 ausgewählten Teilnehmern finanziell vergütet?

Jedes Team erhält CHF 2'000 für die Teilnahme am Wettbewerb. Zu den 4 ausgewählten Teams aus dem Open Call kommen noch 8 weitere dazu, die von den Jurymitgliedern direkt nominiert werden. Es sind dann also insgesamt 12 Teams.

Wir die Planungsphase des Gewinnerprojekts bis zur Realisierung finanziell vergütet?

Für die Planung ist ein Pauschalhonorar von CHF 20'000 CHF vorgesehen. Bei einer maximalen Bausumme von CHF 150'000 entspricht das ca 13%.

Pavillon

Gibt es Grundvoraussetzung was der Pavillon erfüllen muss? Müssen Innenräume bereitgestellt werden? Muss es Ausstellungsflächen geben?

Nein, der Pavillon hat keine eigentliche Funktion. Er dient in erster Linie dem Raumerlebnis, der Kontemplation. Es dürfen jedoch Vorschläge zur Bespielung und Nutzung gemacht werden.

BASEL PAVILLON 2022

Gibt es Vorgaben für die maximalen bzw. minimalen Abmessungen für den Pavillon?

Die Grundfläche sollte 100 Quadratmeter nicht übersteigen.

Wie lange soll der Pavillon stehen?

Der Pavillon wird voraussichtlich von Mai bis September 2022 stehen.